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Аннотация Рост авиаперевозок в Индии, вызванный экономическим бумом, привел к 
необходимости реконструкции старых (brownfield airports) и сооружения новых 
аэропортов (greenfield airports). Программой улучшения региональный авиасвязности 
UDAN, осуществляемой в Индии с 2017 г., намечено построить 70 аэропортов в новых 
местах. В настоящее время действуют 109 гражданских аэропортов общего 
пользования. В статье приводится информация об уже построенных, строящихся и 
проектируемых аэропортах Индии. В ходе реализации программы UDAN выясни- лось, 
что ряд вновь построенных аэропортов недостаточно загружен, что привело к 
появлению «аэропортов-призраков», которые не пользуются спросом у авиапассажиров. 
Анализируются особенности размещения сети аэропортов страны, ее густота (число 

действующих пассажирских аэропортов на 100 тыс. км2). Выявлены различия в размере 
умланда аэропортов (наземной зоны тяготения одного аэропорта; рассчитывается как 

площадь территории в тыс. км2, деленная на число пассажирских аэропортов с 
регулярным движением) и потенциальной авиапассажироѐмкости территории, 
тяготеющей к ним (число жителей территории, приходящееся на один действующий 
аэропорт). По этим параметрам (густота сети, размер умланда, авиапассажирская 
ѐмкость территории) проведено сравнение с сетью аэропортов Индонезии. 
 

Abstract 

(summary) 

The growth of air transportation in India, caused by the economic boom in the 2010s, led to the 
need for the reconstruction of old (brownfield) and the construction of new (greenfield) airports. 
In accordance with the UDAN regional air connectivity improvement program, implemented 
since 2017, it is planned to build 70 airports in new locations. There are 109 civil airports of 
common use. Information about airports that have already been built, are under construction 
and are being designed is provided. Despite the implementation of part of the UDAN program, 
it turned out that a number of newly built airports were insufficiently loaded, new ghost airports 
appeared that are not in demand among air passengers. The features of the location of the 
country‘s airport network, its density (the number of operating passenger airports per 100 
thousand square kilometers) are analyzed. Differences in the size of the Umland of airports 
(the ground gravity zone of one airport; calculated as the area of the territory in thousand 
square meters km divided by the number of passenger airports with regular traffic) and the 
potential air passenger capacity of the territory gravitating towards them (the number of 
residents of the territory per 1 operating airport). According to these three parameters (the 
density of the network, the size of the Umland, the air passenger capacity of the territory), a 
comparison was made with the network of airports in Indonesia.   
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